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Svečanost otvaranja Kongresnog centra na Hrvatskom vojnom
učilištu "Dr. Franjo Tuđman"

četvrtak, 31. kolovoza 2023.

Poštovani predsjedniče Vlade Republike Hrvatske,

Poštovani potpredsjednici vlade g. Medved i g.

Bačić,

Poštovani ministre Banožić,

Poštovani admirale Hranj, načelniče Glavnog

stožera,

Poštovani oče biskupe,

Poštovani rektore Zagrebačkog sveučilišta,

Poštovani privremeni rektore Sveučilišta obrane i

sigurnosti,

Poštovani generali i časnici,

Dragi uzvanici,
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čast mi je i zadovoljstvo pozdraviti Vas na ovoj

svečanosti u ime predsjednika Hrvatskog sabora,

u ime svih zastupnica i zastupnika u Hrvatskom

saboru te u svoje osobno ime.

Kao dragovoljac Domovinskog rata svjedok sam i

sudionik ratnih događanja. Danas se posebno

prisjećam prvih organiziranja naših vojnih i

policijskih postrojbi, naših kriznih štabova te

Zbora narodne garde.

Prisjećam se koliku je nesigurnost i strah stvarala

prisutnost JNA u ovoj ali i drugim vojarnama

diljem Zagreba i Hrvatske. S ponosom se

prisjećam našeg domoljublja i zajedništva, kad

smo gotovo nenaoružani blokirali, a na kraju 10.

prosinca 1991. ispratili JNA s ljudstvom,
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opremom i naoružanjem iz ove vojarne, iz našeg

grada i iz naše države.

Prilika je ovo da budemo posebno ponosni na

Hrvatsku vojsku koja je vojnu izobrazbu u samim

počecima prolazila na kratkim tečajevima od

kojih sam neke i sam organizirao, a praksu

stjecala na prvim crtama i najtežim bojištima

diljem Lijepe naše.

Naš obrambeni Domovinski rat stvorio je vojsku

koja je prije svega iznenadila neprijatelja i

zadivila tadašnji svijet. Stvorio je pobjedničku

vojsku kojoj dugujemo zahvalnost za slobodu,

suverenost i neovisnost.

Od naših prvih početaka institucionalne vojne

izobrazbe, Časničkog centra, Hrvatskog vojnog
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učilišta, te Sveučilišta obrane i sigurnosti „dr.

Franjo Tuđman“ koje je u procesu osnivanja,

prošlo je po meni malo godina, no neke mlađe

kolege bi možda rekle i ne tako malo. Prazna

vojarna koju smo preuzeli od Jugoslavenske

narodne armije, ona koju sam na početku govora

spomenuo, a u kojoj se danas nalazimo, izgleda

bitno drugačije. A ono na što sam posebno

ponosan je kako je Hrvatska vojska i Hrvatsko

vojno učilište vjerno slijedilo i provodilo ključne

ciljeve tijekom pojedinih razdoblja naše

samostalnosti.

Danas je Hrvatsko vojno učilište u potpunosti

odgovorno za vojnu izobrazbu Oružanih snaga

Republike Hrvatske. Studijski programi, tečajevi

te posebni programi Hrvatskog vojnog učilišta

„dr. Franjo Tuđman“ i međunarodno su priznati
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i na listama sveučilišta vojne izobrazbe visoko

kotiraju. Najbolje o tome svjedoči broj pripadnika

oružanih snaga drugih zemalja koje u Hrvatsku

na školovanje upućuju svoje pripadnike.

Donošenjem Zakona o osnivanju Sveučilišta

obrane i sigurnosti u travnju 2021. godine u

Hrvatskom saboru stvorene su pretpostavke za

transformaciju Hrvatskog vojnog učilišta u

moderno Sveučilište obrane i sigurnosti. U

svibnju ove godine svečano je obilježeno

otkrivanje natpisne ploče, preuzimanje prostorija

i početak rada Sveučilišta obrane i sigurnosti “Dr.

Franjo Tuđman“. Kao sveučilišni profesor rekao

bih da se onaj pravi početak rada, rad sa

studentima, tek nalazi pred Sveučilištem. Svim

budućim profesorima i polaznicima već sad želim

puno sreće u budućem radu. Njihov rad u ovoj
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visokoškolskoj i istraživačkoj ustanovi doprinijet

će daljnjem razvitku Hrvatske vojske, vojnih

znanosti i sustavu domovinske sigurnosti. Njihova

suradnja na međunarodnim projektima

obrambeno-znanstvenih istraživanja i razvitka

zajedničkih vojnih obrazovnih kurikuluma

omogućit će još snažniju afirmaciju Republike

Hrvatske, naših sveučilišta te Hrvatske vojske na

međunarodnoj sceni. Završetkom ovih studija

polaznici će steći vrijedna znanja, a Republika

Hrvatska vrijedne članove akademske zajednice.

Sve to ne bi bilo moguće bez dugoročne vizije i

jasnih ciljeva ali i osiguranih financijskih

sredstava i ulaganja… kako u ljude, tako i u

opremu i infrastrukturu. Svi mi koji smo svjedoci

naše novije povijesti, svjedoci smo kada se i

koliko, gdje ulagalo. Ja danas neću o brojkama
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ali bih iskoristio priliku i zahvalio se ministru

Banožiću i njegovim prethodnicima, a posebno

premijeru Plenkoviću zahvaljujući kojem se

danas za Hrvatsku vojsku iz proračuna izdvaja

više no ikad od stvaranja neovisne i slobodne

Hrvatske

Ulaganje u infrastrukturu, kao što je ovaj

kongresni centar sa suvremenom i sofisticiranom

opremom dodana je vrijednost daljnjem radu i

budućnosti ove institucije. Preduvjet je to i za

održavanje i organizaciju međunarodnih i

domaćih konferencija, seminara, edukacija,

stručnih susreta te drugih protokolarnih

događaja na najvišoj razini.

Čestitam svima koji su za to zaslužni
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Hvala vam!


